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Akademický senát UK FTVS 

 

 Č.j.: AS-3/2020 

 

Zápis z řádného zasedání ze dne 26. 5. 2020 ve 13.00 hod 

 

Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 

Komora akademických pracovníků (a): Coufalová, Daďová, Heller, Hráský, Jebavý, Kaplan, 

Malá, Musálek, Novotná, Pavelka, Prokešová, Šťastný, Zahálka 

Studentská komora (s): Brožka, Harasimová, Hruša, Jarošík, Půlpán, Skrbek, Zdobinský 

Omluveni: Kokštejn (a) 

Nepřítomni: / 

Hosté: (bez titulů): Kohlíková, Zelenka, Petr, Hojka, Pavlů, Chrudimský, Jindra, Dudek 

 

Zasedání zahájil předsedající Kaplan a na základě kontroly prezenční listiny mohl konstatovat, že 

akademický senát je pro toto zasedání usnášeníschopný.  

 

1. Projednání a schválení programu zasedání  

Předseda AS UK FTVS Kaplan seznámil přítomné s programem zasedání. Nikdo 

z přítomných neměl k předloženému programu námitky. Tichým souhlasem byl program AS 

UK FTVS pro řádné zasedání dne 26. 5. 2020 schválen. 

 

2. Projednání a schválení zápisu z řádného zasedání dne 18. 2. 2020 

Předseda AS UK FTVS Kaplan uvedl, že návrh zápisu z řádného zasedání dne 18. 2. 2020 byl 

s předstihem zaslán senátorům k pročtení a k případnému připomínkování. Do termínu 

zasedání nebyly podány žádné připomínky, a tudíž nebyly navrženy změny v obsahu zápisu 

ze zasedání. Nikdo z přítomných senátorů nevznesl k zápisu žádnou námitku. 

Hlasování o zápisu z řádného zasedání dne 18. 2. 2020: (18-0-1). 

Usnesení 01/05/2020: AS UK FTVS schválil zápis z řádného zasedání dne 18. 2. 2020. 
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3. Projednání a schválení projednaných bodů AS UK FTVS v období 19. 2. 2020 až 25. 5. 

2020 

Předseda AS UK FTVS Kaplan informoval, že předsednictvo AS FTVS v období od 19. 2. 

2020 do 25. 5. 2020 jednalo 4x (senátorům byly průběžně zasílány zápisy z těchto jednání) a 

dále komunikovalo prostřednictvím e-mailu. Dále seznámil přítomné s hlasováním per 

rollam ohledně rozdělení finančních prostředků projektu Progres Q17. Výsledkem tohoto 

hlasování bylo odsouhlasení navrženého rozdělení finančních prostředků (Příloha 1). Tento 

výsledek AS UK FTVS tichým souhlasem přijal. Dále v tomto období byli senátoři požádání 

o vyjádření se ohledně způsobu volby členů a náhradníků Disciplinární komise UK FTVS, 

kde výsledkem bylo přiklonění se k tajnému hlasování (Příloha 2). Předseda AS UK FTVS 

Kaplan poděkoval senátorům za spolupráci v období od 19. 2. 2020 do 25. 5. 2020. 

 

4. Informace ze zasedání předsednictva 

Předseda Kaplan informoval o jednáních předsednictva AS UK FTVS. Na zasedání dne 18. 

5. 2020 byl připravován program květnového zasedání. Zápis ze zasedání předsednictva AS 

UK FTVS dne 18. 5. 2020 byl zaslán členům AS UK FTVS.   

 

5. Vystoupení vedení fakulty 

Spectabilis paní děkanka informovala o jednání vedení fakulty prostřednictvím 

videokonferencí. Touto formou proběhlo i zasedání kolegia rektora. Velká část těchto 

jednání se týkala situace kolem pandemie koronaviru. Na kolegiu rektora bylo zmíněno, že 

univerzita nebyla připravena na distanční formu výuky. Byla řešena definice akademického 

pracovníka. Všichni nově přijímaní akademičtí pracovníci budou muset mít pracovní náplň 

odpovídající zařazení akademického pracovníka. Dále se musí provést kontrola zařazení 

současných akademických pracovníků, vědeckých pracovníků a lektorů do 30. 9. 2020. Bylo 

vydáno opatření rektora ohledně výkonu práce z domova, zaslané záznamy pracovníků UK 

FTVS budou kontrolovány. Spectabilis paní děkanka poděkovala AS FTVS za schválení 

rozdělení finančních prostředků pro Progres Q17 a také poděkovala předsednictvu AS UK 

FTVS za zasílané zápisy z jednání předsednictva. Informovala o čerpání dovolených, vydané 

opatření děkanky je platné, vedoucí kateder a center by ale měli zajistit nezbytný chod 

kateder a center. Studentská vědecká konference byla přesunuta na 5. 6. 2020, přesunuto 

bylo i setkání akademické obce, a to do zimního semestru, taktéž bylo přesunuto zasedání 

vědecké rady UK FTVS. Proběhne přijímací řízení do doktorského studia, zájem je 

uspokojivý. Stále jsou ale problémy s dokončováním doktorských studií. 12. 6. 2020 
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proběhne zasedání vedoucích kateder a center, kde budou předneseny vize jednotlivých 

kateder pro následující roky. Dále spectabilis paní děkanka zmínila změny v harmonogramu 

akademického roku, ke kterým došlo vzhledem k pandemii koronaviru. Bylo řešeno i 

studium zahraničních studentů. Je nezbytné projednat dvě řízení disciplinární komisí UK 

FTVS. Řešena byla i oblast celoživotního vzdělávání. Akce Tělo Praha byla zrušena. Došlo 

k poklesu v rozpočtu fakulty a to především vzhledem k menšímu počtu zahraničních 

studentů a poklesu v oblasti CŽV a doplňkové činnosti. Nebudou vypláceny odměny za 1. 

pololetí. 

Následně byla zahájena rozprava k tomuto bodu. Senátor Půlpán se dotázal, zda mohou na 

zasedání vedoucích kateder a center přijít i ostatní členové akademické obce. Spectabilis paní 

děkanka uvedla, že ostatní členové akademické obce přijít mohou. 

 

6. Projednání a schválení Výroční zprávy UK FTVS za rok 2019 

Předseda Kaplan požádal paní proděkanku Pavlů o přiblížení Výroční zprávy UK FTVS za 

rok 2019. Proděkanka Pavlů uvedla, že struktura této zprávy je jako v předchozích letech, 

pouze některé části byly rozšířeny. Senátor Půlpán se dotázal, zda je ve zprávě možné najít 

počet studujících v roce 2019. Proděkan Hojka uvedl, že počty studentů jsou jen v databázi 

SIS. Tyto čísla se mění. Proděkanka Pavlů dodala, že ve zprávě jsou počty přijatých, 

zapsaných a pak počet absolventů. Počet studujících je proměnlivý.  

Hlasování o Výroční zprávě UK FTVS za rok 2019: (19-0-0) 

 

Usnesení 02/05/2020: AS UK FTVS schválil Výroční zprávu UK FTVS za rok 2019. 

 

7. Projednání a schválení Výroční zprávy o hospodaření UK FTVS za rok 2019 

Předseda Kaplan zmínil, že Výroční zpráva o hospodaření UK FTVS za rok 2019 byla 

rozeslána s předstihem všem členům AS FTVS. Tajemník Zelenka přiblížil předloženou 

zprávu. Senátor Jarošík se dotázal na přetlakovou halu. Tajemník Zelenka uvedl, že je 

intenzivní komunikace s MŠMT. Tajemnice Coufalová přednesla zprávu z jednání 

Ekonomické komise AS UK FTVS ve znění:,,EK projednala Výroční zprávu o hospodaření a 

pozitivně hodnotí finanční situaci a ekonomické fungování fakulty v roce 2019. EK 

doporučuje plénu AS FTVS UK Výroční zprávu o hospodaření ke schválení.“ 

Hlasování o Výroční zprávě o hospodaření UK FTVS za rok 2019: (20-0-0)  
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Usnesení 03/05/2020: AS UK FTVS schvaluje Výroční zprávu o hospodaření UK FTVS za 

rok 2019. 

 

 

 

8. Projednání a schválení návrhu rozpočtu UK FTVS pro rok 2020 

Tajemník Zelenka informoval, že v předloženém dokumentu jsou vypsány i body, které tento 

rozpočet ovlivňovaly. Upozornil na to, že se jedná o provizorní návrh rozpočtu, 15. 10. 2020 

proběhne revize tohoto rozpočtu, kdy se případně bude návrh modifikovat. Významným 

aspektem je i otázka řešení zahraničních studentů samoplátců. Rozpočet je rozpočtován na 

tzv. kladnou nulu, přičemž není počítáno s příjmy z doplňkové činnosti a CŽV. Dále 

tajemník uvedl, že participujeme ve 40ti různých projektech. Jako záloha může sloužit Fond 

provozních prostředků. Rozpočet je rozpočtován bez výkonnostních odměn. Také odměny za 

vědeckou činnost, které loni byly ve výši 4,7 mil. Kč, v rozpočtu nyní nejsou. Prioritou je 

udržení mzdových limitů. Bude připravena vizualizace změn podoby budovy fakulty. 

Předseda ekonomické komise Zahálka uvedl, že ekonomická komise se rozpočtem detailně 

zabývala. Podotkl, že zákonem je dané, že rozpočet musí být vyrovnaný. EK považuje 

předložený materiál za dokument reagující na vzniklou nouzovou situaci a předpokládá, že 

finální verzi rozpočtu lze udělat až na základě dalšího vývoje finanční situace až po letních 

prázdninách. EK doporučuje plénu AS FTVS UK provizorní návrh rozpočtu ke schválení.  

Hlasování o návrhu rozpočtu UK FTVS pro rok 2020: (20-0-0) 

 

Usnesení 04/05/2020: AS UK FTVS schválil provizorní návrh rozpočtu UK FTVS pro rok 

2020. 

 

9. Návrh na změny ve složení Disciplinární komise UK FTVS 

Spectabilis paní děkanka přiblížila přeložený dokument týkající se změn ve složení 

Disciplinární komise UK FTVS. Uvedla, že funkční období je dvouleté a zmínila jednotlivé 

navržené osoby na členy i náhradníky Disciplinární komise UK FTVS a to jak za 

akademické pracovníky, tak i za studenty. 

AS UK FTVS se vyjádřil pro tajné hlasování (Příloha 2) k doplnění členů a náhradníků 

Disciplinární komise UK FTVS (dále DK). Do volební komise byl navržen dr. Hráský, dr. 

Prokešová a Mgr. Brožek. Navržení se členstvím ve volební komisi souhlasili. AS UK FTVS 

vyjádřil souhlas s navrženou volební komisí pro tajné hlasování. Za předsedu si volební 
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komise zvolila dr. Hráského. Ten objasnil pravidla hlasování a poté vyzval členy 

k volebnímu aktu tajným hlasováním (Příloha 3).  

 

Usnesení 05/05/2020: AS UK FTVS projevil souhlas, aby členy Disciplinární komise UK 

FTVS byli PaedDr. Irena Čechovská, CSc. a  PhDr. Vladimír Janák, CSc. (členové DK za 

akademické pracovníky) a Mgr. Dušan Blažek a Mgr. David Půlpán (členové DK za 

studenty). AS UK FTVS dále projevil souhlas, aby náhradníky Disciplinární komise UK 

FTVS byli PhDr. Kamil Kotlík, Ph.D. (náhradník DK za akademické pracovníky) a Mgr. 

Adam Zdobinský (náhradník DK za studenty). 

 

10. Projednání a schválení Opatření děkanky Koeficienty režijních (společných) nákladů 

pro rok 2020 

Tajemník Zelenka přiblížil Opatření děkanky Koeficienty režijních (společných) nákladů pro 

rok 2020. Ekonomická komise projednala předložené opatření a doporučuje obecně 

nezatěžovat pracoviště vytvářející doplňkovou činnost zvýšenými režijními náklady. AS UK 

FTVS projednalo předložené opatření. 

 

11. Svěření nově zapsané budovy - stávající garáže - na pozemku parc. č. st. 283 v k. ú. 

Horní Malá Úpa do katastru nemovitostí 

(„2020_01_UK_FTVS_HMÚ_garáž_zápis_do_KN“) v majetku UK do správy UK 

FTVS 

Tajemník Zelenka přiblížil předložený dokumentu. Senátor Jebavý se dotázal, kdy byla garáž 

postavena. Přesné datum bohužel není známo. Následně se přistoupilo k hlasování aklamací.  

Hlasování: (19-0-0) 

 

Usnesení 06/05/2020: AS UK FTVS schválil Svěření nově zapsané budovy - stávající garáže 

- na pozemku parc. č. st. 283 v k. ú. Horní Malá Úpa do katastru nemovitostí 

(„2020_01_UK_FTVS_HMÚ_garáž_zápis_do_KN“) v majetku UK do správy UK FTVS. 

 

12. Doplnění podmínek přijímacího řízení v anglickém jazyce o nově akreditovaný studijní 

program „ Physical Education and Sport“ 

Proděkan Hojka přiblížil předložený dokument. Předseda studijní komise Heller uvedl, že 

komise návrh projednala a  vyjadřuje k němu souhlasné stanovisko. 

Hlasování: (19-0-0) 
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Usnesení 07/05/2020: AS UK FTVS schvaluje doplnění podmínek přijímacího řízení 

v anglickém jazyce o nově akreditovaný studijní program „Physical Education and Sport“. 

 

13. Podmínky přijímacího řízení pro akademický rok 2020/2021 - Změna podmínek pro 

přijetí v souvislosti s epidemií COVID-19 

Proděkan Hojka informoval o inovovaných podmínkách přijímacího řízení reagujících na 

pandemii COVID-19. Studijní komise předložený materiál projednala a vznesla protinávrh, 

aby talentové přijímací zkoušky byly pro letošní rok zrušeny. Následně proběhla rozprava  

týkající se talentových zkoušek. Na základě rozpravy a jejího průběhu upravil proděkan 

Hojka svůj původní návrh na zrušení talentových zkoušek u programů TVS se zaměřením na 

vzdělávání Trenér a Kondiční trenér a VT a TV se zaměřením na vzdělávání. U kombinace 

TV geografie se zaměřením na vzdělávání bude nově letos pouze test obecných studijních 

předpokladů. Studijní komise k úpravě návrhu neměla námitku a projevila k úpravě návrhu 

souhlasné stanovisko.  

Hlasování: (17-0-2) 

 

Usnesení 08/05/2020: AS UK FTVS schvaluje podmínky přijímacího řízení na UK FTVS 

v akademickém roce 2020/2021 s dodatkem zrušení talentových zkoušek u programů TVS se 

zaměřením na vzdělávání Trenér a Kondiční trenér a VT a TV se zaměřením na vzdělávání. 

U kombinace TV - geografie se zaměřením na vzdělávání bude nově letos pouze test 

obecných studijních předpokladů. 

 

Po projednání 13. bodu programu přednesl předseda AS UK FTVS Kaplan návrh prodloužit 

jednání AS UK FTVS o 1 hodinu. Hlasování o předloženém návrhu: (14-2-3) 

Usnesení 09/05/2020: AS UK FTVS schválil prodloužení zasedání o jednu hodinu, tj. do 

17:00. 

 

14. Návrh akreditace doktorského studijního programu Kinantropologie 

Proděkan Petr přiblížil návrh akreditace doktorského studijního programu Kinantropologie. 

Studijní komise se dokumentem podrobně zabývala, oceňuje nový návrh a uvedla, že by bylo 

vhodné na této oblasti dále pracovat. Proběhla diskuse ohledně návrhu akreditace 

doktorského studijního programu Kinantropologie. Studijní komise doporučuje návrh 

akreditace doktorského studijního programu Kinantropologie dopracovat.  
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Hlasování: (17-0-2) 

 

Usnesení 10/05/2020: AS UK FTVS doporučuje návrh akreditace doktorského studijního 

programu Kinantropologie dopracovat. 

 

15. Zpráva z ankety Hodnocení výuky za zimní semestr 2019/20 

Proděkan Hojka přiblížil zprávu z ankety Hodnocení výuky za zimní semestr 2019/20. 

Uvedl, že některým pracovníkům s opakovaným velmi negativním hodnocením bylo sníženo 

osobní ohodnocení. Studijní komise uvedla, že je třeba se výsledky hodnocení více zabývat. 

AS UK FTVS projednal zprávu z ankety Hodnocení výuky za zimní semestr 2019/20. 

 

16. Návrhy dílčích změn vnitřních předpisů UK/(Dílčí změna Přílohy č. 2 Statutu UK 

(Poplatky spojené se studiem); Dílčí změna Rigorózního řádu UK; Dílčí změna 

Studijního a zkušebního řádu UK) 

Předseda Legislativní komise UK FTVS Kaplan za tuto komisi uvedl, že k předloženému 

dokumentu nemají námitky. Za studijní komise Heller uvedl, že by uvítali vyšší nároky na 

studenty. Proběhla rozprava ohledně návrhů dílčích změn vnitřních předpisů UK.  

 

Usnesení 11/05/2020: AS UK FTVS nemá žádné připomínky k návrhu dílčích změn 

vnitřních předpisů UK/(Dílčí změna Přílohy č. 2 Statutu UK (Poplatky spojené se studiem); 

Dílčí změna Rigorózního řádu UK; Dílčí změna Studijního a zkušebního řádu UK). 

 

 

17. Problematika sportovních specializací na UK FTVS 

Předseda Kaplan předal slovo předkladateli bodu dr. Jindrovi, vedoucímu katedry sportů v 

přírodě. Ten přiblížil obsah zaslaného dopisu a dotázal se na rušení sportovních specializací 

tzv. ,,malých“ sportů. Spectabilis paní děkanka uvedla, že vedení fakulty obdrželo dopisy od 

4 sportovních svazů (kanoistika, alpské lyžování, lezení, veslování) s tím, že mají zájem o 

další spolupráci s UK FTVS. Informovala o jednání s některými sportovními svazy. 

Proděkan Hojka vysvětlil okolnosti, jak k rušení specializací došlo. Informoval, že na určité 

specializace se přihlásili maximálně 3 studenti a tudíž není ekonomicky udržitelné tyto 

specializace vyučovat. Zmínil, že je možnost otevřít některé tyto specializace jednou za 2 

roky či tito zájemci mohou nastoupit do trenérské školy. Prof. Waic přiblížil koncipování 

akreditací a vyjádřil se, že je třeba mít ve výuce specializací určitý systém, není možné 
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vyučovat všechny specializace. Dr. Jindra zmínil, že je pravda, že tyto specializace nemají 

hodně zájemců, ale vyučující například učí 4 specializace po 28 hodinách, ale vykazují jen 

jednu. Proděkan Hojka se proti tomuto ohradil a zmínil, že pokud je ve specializaci 0 

studentů, není koho učit a tedy co vykazovat. K problematice se vyjádřil předseda studijní 

komise Heller s tím, že komise je pro výuku i tzv. „malých“ specializací, ale musí to být 

ekonomicky únosné. Proděkan Petr zmínil, že řada těchto sportů po nás chce, abychom 

v rámci studia, tedy bezplatně, dělali tyto specializace pro získání vyšších trenérských tříd, 

ale školení nižších tříd, které generují určitý zisk, dávají svazy mimo UK FTVS například na 

VOŠ ČUS. Toto jednání není rozhodně vůči fakultě férové. Následně proběhla k tomuto 

bodu rozprava ohledně tzv. „malých“ specializací, z níž vyplynul závěr se touto 

problematikou nadále zabývat a nalézt řešení, které by vedlo k udržení tradice vzdělávat 

trenéry různých specializací, tedy i tzv. „malých“, pro potřeby jednotlivých sportovních 

svazů. Bylo by vhodné vyvolat pracovní jednání s jednotlivými sportovními svazy a dospět 

k určitému řešení vzniklé situace.   

 

18. Různé 

Proděkan Hojka požádal studentskou komoru AS UK FTVS o součinnost při zajištění 

přijímacích zkoušek. Senátor Půlpán se dotázal, zda by nebylo možné využít prostor po 

zbouraném bloku K k parkování studentů. Senátor Skrbek uvedl, že tolik parkovacích míst 

tam nebude a navíc se s uvedeným prostorem bude dále pracovat. O parkování studentů 

uvnitř areálu UK FTVS se neuvažuje. Předseda AS UK FTVS Kaplan požádal o taktnost při 

vyjadřování se o UK FTVS v souvislosti s vyjadřováním některých členů AS UK FTVS 

k určitým problémům na sociálních sítích. 

 

Předsedající Kaplan poděkoval senátorům za jejich aktivní účast na zasedání, zároveň 

poděkoval členům studijní a ekonomické komise za příkladnou připravenost na toto jednání 

 a oznámil termín příštího zasedání AS UK FTVS, které se bude konat dne 16. 6. 2020 od 13 

hod. Následně zasedání ukončil.  

 

  

 Za AS UK FTVS 

 předseda PhDr. Aleš Kaplan, Ph.D., MBA 

 

Zapsala: PhDr. Klára Coufalová, Ph.D., tajemnice AS UK FTVS 
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Na vědomí: doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc., děkanka UK FTVS 

 Ing. Radim Zelenka, Ph.D., tajemník UK FTVS 

 doc. PhDr. Miroslav Petr, Ph.D. 

 Mgr. Vladimír Hojka, Ph.D. 

 doc. PaedDr. Dagmar Pavlů, CSc. 

 Mgr. Jan Chrudimský, Ph.D. 

 


